
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. november 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 197 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 197:  

”Kan ministeren oplyse, om det kun er Rigshospitalet, der arbejder med lokale medi-

cinråd, eller er ministeren bekendt med, at dette skulle foregå andre steder via di-

rekte nedfældede notater og instrukser?” 

 

Svar: 

Jeg har indhentet bidrag fra Danske Regioner, der har oplyst, at der ikke fi des ”lo-
kale edici råd”, hverke  på Rigshospitalet eller a dre hospitaler i Da mark. På Rigs-

hospitalet findes en lokal medicinkonference på hæmatologisk afdeling. 

 

Da ske Regio er har videre oplyst, at der: ”På andre afdelinger end Rigshospitalet af-

holdes fælleskonference om patienter, som kan sidestilles med Medicinkonferencen 

på hæmatologisk klinik Rigshospitalet. Det er således mere eller mindre normal prak-

sis på alle afdelinger, hvor der behandles komplekse patienter, herunder fx på inten-

sive afdelinger.” 

 

Danske Regioner har også oplyst, at det er god klinisk praksis, at hospitaler ved kom-

plicerede patienter og behandlinger, hvor patienterne har to eller flere tilbagefald, 

afholder fælles speciallægekonferencer, hvor alle ekspertiser og fagligheder inddra-

ges. Der anlægges her et helhedsperspektiv på, hvad der er bedst for patienten.  

 

Jeg kan henholde mig til Danske Regioners oplysninger. 

 

 

Med venlig hilsen 
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